

ipana[®] **SODIUM FLUORIDE**
5%
VARNISH

After Treatment Directions for Patients

ipana 5% Sodium Fluoride Varnish was applied to your teeth today. This treatment delivers the highest concentration of fluoride possible which is effective in the prevention of tooth decay when used in conjunction with a comprehensive oral hygiene program.

To receive the maximum benefits of today's treatment, the varnish needs to remain on the tooth surface for the next 4 to 6 hours. During this time, we recommend the following:

- **Do not brush or floss your teeth**
- **Eat a soft food diet**
- **Avoid hot beverages and products containing alcohol**

When dry, any excess varnish may appear "spotty" and may slide off the tooth surface. Do not worry, this will not affect product performance as there is still a full layer of varnish on the tooth. After treatment period is over, ipana 5% Sodium Fluoride Varnish may easily be removed through tooth brushing and rinsing.

For more great maxill products shop online at www.maxill.com

REV.12/09

maxill

Instructions pour le patient après le traitement

Le Vernis Fluorure de Sodium 5% d'ipana fut appliqué sur vos dents aujourd'hui. Ce traitement livre une concentration optimale de fluorure, efficace pour la prévention de la carie dentaire lorsque celui-ci est utilisé conjointement avec un programme d'hygiène bucco-dentaire complet.

Pour bénéficier des avantages maximaux du traitement reçu d'aujourd'hui, le vernis doit rester sur la surface de vos dents pour les 4 à 6 heures suivant le traitement. Pendant ce temps, nous recommandons les instructions suivantes:

- **Ne brossez pas vos dents et n'utilisez pas de soie dentaire**
- **Suivez un régime alimentaire mou**
- **Évitez les boissons chaudes et les produits qui contiennent de l'alcool**

Lorsque le produit sèche, un excès irrégulier de vernis peut apparaître et se détacher de la surface de la dent. Ceci n'affectera en aucun temps l'efficacité du produit puisqu'il y a toujours une couche complète de vernis sur la dent. Après le traitement, le vernis sodium fluorure 5% d'ipana peut être facilement enlevé lors du brossage des dents ainsi qu'au rinçage.